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INTERPELLASJON TIL KOMMUNESTYRET - GRATIS BADING 1. - 4. KLASSE  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Fellesforslag Sp, Sv og H, lagt fram av Trond Olav Magnussen, H. 

Tilrettelegging av utvidet tilbud om svømmeopplæring 
 
Fellesforslag Sp, Sv og H: 
Vaksdal kommune har grunnet store byggeprosjekter ikke hatt ett tilbud om svømmeopplæring siden 
mai 2018, derfor er det ett forholdsvis stort etterslep i svømmeopplæringen i kommunen og dette er 
noe vi ønsker at det blir fokusert på fremover både i Folkehelseperspektiv og med tanke på antallet 
drukningsulykker nasjonalt/regionalt. I tidsrommet 2013-2018 har det vært 61 drukningsulykker i 
Hordaland, eller 12 pr 100 000 innbygger. 
Vi ønsker at tilbudet skal favne bredt i hele skoletrinnene fra 1-7 klasse, men at man deler i 2 
grupperinger 1-5 klasse og 6-7 klasse. 
Gruppe A/ 1-5 klasse: At man utreder en ordning hvor disse med følge av voksne får tilbud om en 
rimelig løsning for familiebading. 
Gruppe B/ 6-7 klasse: At man utreder en ordning hvor disse får tilbud om fri inngang til folkebadet, 
disse i større grad vil klare seg alene under oppsyn av badevakter. 
Videre er det ønskelig med en uttale fra rådmannen på om man kan ha åpent 1 kveld i uken med 
åpningstid i tidsrommet fra 1600-2100 for disse 2 gruppene, selv med tanke på koronatiltakene som 
trengs. 
Det kan også være gunstig å se på intensiv opplæring i ferieperioder som høstferie, påske og 
sommerferie. 
Det er også ønskelig med en helhetlig gjennomgang av Folkebadet, hvor man finner løsninger og et 
prisnivå som fører til høy bruk og stor deltakelse. 
At man vurderer bruk av deltidsansatte som badevakter/livreddere som kan få utøkt stillingsprosent. 
Forutsettingen er at man gjennomfører nødvendig utdanning. 
At man vurderer løsninger som årskort, halvårskort og klippekort og familieårskort med månedlig 
betaling. 
Betalingsløsninger må være digitale med mulighet for kontantbetaling. 



Følgende framlegg til vedtak: 
 
1. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede ei ordning med priser for bruk av Folkebadet 
2. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede en helhetlig løsning med oversikt over nødvendig personell til 
å drifte Folkebadet og kostnader knyttet til drift. 
3. KS gir rådmannen i oppdrag å legge dette fram i samband med budsjettseminar 2020. 
 
22.09.2020 
 

 
Forslag til vedtak frå AP, lagt fram av Lisa Natalie Johnsen Lunde. 

Frå og med hausten 2020 får alle 1.-7. klasse i Vaksdal kommune gratis adgang til folkebadet. I fyrste 
omgang ut 2021, for så å evaluere ordninga. 
 

 
Fellesforslag frå kommunestyret, lagt fram av Lisa Natalie Johnsen Lunde. 

1. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede ei prisordning med mellom anna gratis inngang for born frå 1. 
til 7. klasse i Folkebadet 
2. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede en helhetlig løsning med oversikt over nødvendig personell til 
å drifte Folkebadet og kostnader knyttet til drift. 
3. KS gir rådmannen i oppdrag å legge dette fram i samband med budsjettseminar 2020. 
 
Oversendingsforslag. 
Kommunestyret ber rådmannen vurdere om det er mogleg å opne for born og unge ein dag i veka i 
løpet av 2020. 
 

 

Kommunestyret - Sak 62/2020 
 

KOM - Behandling: 
 
Interpellanten fekk ordet først for å fremja interpellasjonen.  
 
Lisa Natalie Johnsen Lunde, AP, la i tillegg fram nytt framlegg til vedtak: 
Frå og med hausten 2020 får alle 1.-7. klasse i Vaksdal kommune gratis adgang til folkebadet. I fyrste 
omgang ut 2021, for så å evaluere ordninga. 
 
Ordførar gav slikt svar: 
Takk for at du tar opp eit viktig tema. Det å vera symjedyktig er grunnleggande kunnskap alle bør ha 
så tidleg som mogeleg. I Vaksdal kommune har me satsa, og bygd ny symjehall med basseng med 25 
meter lengde. Eg håpar og trur at det nye bassenget, når me kjem forbi koronarestriksjonane, vil 
stimulera til auka symjeaktivitetar, og eit variert aktivitetstilbod innan denne idrettsgreina. Som eit 
ledd i at våre born skal bli symjedyktige så tidleg som mogeleg, er eg samd med interpellanten i at det 
vil vera tenleg å gje born fri tilgong til symjebassenget. 
Ein plan for korleis betaling skal handterast i den nye symjehallen vert utarbeida i samband med 



budsjett for 2021. Her må me tenke moderne løysingar når det kjem til betalingsmåte og billettypar. 
Til budsjettarbeidet tar eg med meg dei gode intensjonane i interpellasjonen, og er trygg på at me 
skal bli einige om gode og rimelege løysingar for dei yngste brukarane av symjehallen når 
saksutgeiinga føreligg og budsjettvedtak skal fattast.  
 
Interpellanten svar og det vart deretter opna for debatt. 
 
På vegne av SP,SV og H, la Trond Olav Magnussen, H fram følgjande fellesforslag: 
 
Tilrettelegging av utvidet tilbud om svømmeopplæring 
 
Fellesforslag Sp, Sv og H: 
Vaksdal kommune har grunnet store byggeprosjekter ikke hatt ett tilbud om svømmeopplæring siden 
mai 2018, derfor er det ett forholdsvis stort etterslep i svømmeopplæringen i kommunen og dette er 
noe vi ønsker at det blir fokusert på fremover både i Folkehelseperspektiv og med tanke på antallet 
drukningsulykker nasjonalt/regionalt. I tidsrommet 2013-2018 har det vært 61 drukningsulykker i 
Hordaland, eller 12 pr 100 000 innbygger. 
Vi ønsker at tilbudet skal favne bredt i hele skoletrinnene fra 1-7 klasse, men at man deler i 2 
grupperinger 1-5 klasse og 6-7 klasse. 
Gruppe A/ 1-5 klasse: At man utreder en ordning hvor disse med følge av voksne får tilbud om en 
rimelig løsning for familiebading. 
Gruppe B/ 6-7 klasse: At man utreder en ordning hvor disse får tilbud om fri inngang til folkebadet, 
disse i større grad vil klare seg alene under oppsyn av badevakter. 
Videre er det ønskelig med en uttale fra rådmannen på om man kan ha åpent 1 kveld i uken med 
åpningstid i tidsrommet fra 1600-2100 for disse 2 gruppene, selv med tanke på koronatiltakene som 
trengs. 
Det kan også være gunstig å se på intensiv opplæring i ferieperioder som høstferie, påske og 
sommerferie. 
Det er også ønskelig med en helhetlig gjennomgang av Folkebadet, hvor man finner løsninger og et 
prisnivå som fører til høy bruk og stor deltakelse. 
At man vurderer bruk av deltidsansatte som badevakter/livreddere som kan få utøkt stillingsprosent. 
Forutsettingen er at man gjennomfører nødvendig utdanning. 
At man vurderer løsninger som årskort, halvårskort og klippekort og familieårskort med månedlig 
betaling. 
Betalingsløsninger må være digitale med mulighet for kontantbetaling. 
Følgende framlegg til vedtak: 
 
1. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede ei ordning med priser for bruk av Folkebadet 
2. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede en helhetlig løsning med oversikt over nødvendig personell til 
å drifte Folkebadet og kostnader knyttet til drift. 
3. KS gir rådmannen i oppdrag å legge dette fram i samband med budsjettseminar 2020. 
Det vart teke nokre minuttars pause for å utarbeide eit fellesforslag. 
 
Lisa Natalie Johnsen Lunde, AP trakk sitt forslag til vedtak og la fram følgjande fellesforslag: 
1. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede ei prisordning med mellom anna gratis inngang for born frå 1. 
til 7. klasse i Folkebadet 
2. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede en helhetlig løsning med oversikt over nødvendig personell til 
å drifte Folkebadet og kostnader knyttet til drift. 
3. KS gir rådmannen i oppdrag å legge dette fram i samband med budsjettseminar 2020. 
 
 



Oversendingsforslag. 
Kommunestyret ber rådmannen vurdere om det er mogleg å opne for born og unge ein dag i veka i 
løpet av 2020. 
 
Trond Olav Magnussen, H, trakk sitt fellesforslag frå SP,SV og H. 
 
Fellesforslaget presentert av Lisa Natalie Johnsen Lunde, AP, vart samrøystes vedteke.  
 
 

KOM - Tilråding/Vedtak: 
1. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede ei prisordning med mellom anna gratis inngang for born frå 1. 
til 7. klasse i Folkebadet 
2. KS gir rådmannen i oppdrag å utrede en helhetlig løsning med oversikt over nødvendig personell til 
å drifte Folkebadet og kostnader knyttet til drift. 
3. KS gir rådmannen i oppdrag å legge dette fram i samband med budsjettseminar 2020. 
 
Oversendingsforslag. 
Kommunestyret ber rådmannen vurdere om det er mogleg å opne for born og unge ein dag i veka i 
løpet av 2020. 
 

 
 

 
Saksopplysningar:  

Frå Lisa Johnsen Lunde, Arbeidarpartiet, ligg det føre slik interpellasjon: 

Gratis adgang i folkebadet for 1.-4. klassingar i Vaksdal kommune 

I 2020 har det vore ein auke i antall drukningsulykker i Norge i forhold til tidligare år. Ifølge 
redningsselskapet sine tal var det 45 personer som mista livet som følgje av drukning første halvåret 
av 2020, som er ein auke på 21 prosent. I sommar har 18 personer omkome i drukningsulukke etter 
fall frå land, mot seks i same periode i fjor.  

RS skriver: «For at ingen barn skal drukne i Norge, er det viktig at kommunene og skolene sørger for 
at lærerne har riktig kompetanse og nok tid til å oppfylle de nye kompetansemålene for 
svømmeopplæring».  

Dei to siste åra har ikkje skuleelevar i Vaksdal kommune fått svømmeopplæring i skuletida naturleg 
nok, då me ikkje har hatt svømmebasseng. No er det nye bassenget ferdig, og skulene startar opp 
igjen med svømmeundervisning. Men, er det tilstrekkeleg å berre ha svømmeopplæring i skulen, for 
at borna skal mestre å svømme godt nok?  

Vaksdal Arbeiderparti ønskjer at kommunen skal gi alle i 1. til 4. klasse i Vaksdal Kommune, gratis 
adgang til folkebadet på fritida. Dette kan føre til at småbarnsfamiliar vil bruke svømmeanlegget 
mykje hyppigare, og dermed vil også borna kunne lære seg å svømme betre og raskare.  

Spørsmål til ordførar:  



· Vil ordførar leggje til rette for at alle i 1. til 4. klasse i Vaksdal Kommune kan få erfaring ut 
over den lovpålagte opplæringa, for å utvikle nødvendig gode symjeferdigheiter?  

følgjande framlegg til vedtak:  

· Frå og med hausten 2020 får alle 1.-4.klasse i Vaksdal kommune gratis adgang til 
folkebadet. I fyrste omgang ut 2021, for så å evaluere ordninga. 

 
 
 


